附件4：

第二届“剑桥少儿英语大奖赛”演讲题目

一级Starters

1.  Our school 我们的学校

Describe the school you go to.

请描述你在读的学校。

2. In my free time 我空闲时

Describe what you like doing in your free time.

请讲述你在空闲时间喜欢做的事情。

3. My favourite toy 我最喜爱的玩具

Describe a favourite toy you have. Say what it looks like, what you do with it and why you like it.

请描述你最喜爱的玩具。说一说它的样子、你和它都做什么以及喜爱它的原因。

4.  My favourite dinner 我最喜欢的晚餐

What is your favourite food to eat for dinner? Describe it, say when you eat it and who with, and say why you like it.

你最喜欢什么以食物作为晚餐？请描述它，并说一说你什么时候、跟谁共进你最喜欢的晚餐以及你喜欢它的原因。

二级Movers

1. A day out 外出的一天
Describe one day out you had with friends or your family.

请描述你与朋友或家人外出的一天。

2. My present 我的礼物
Describe a present that someone gave you. Talk about who gave it to you, describe it and say why you like it.

请描述别人送你的一样礼物。谈一谈谁送给你的，描述礼物并说说你喜欢它的原因。

3. An animal from my country 来自我国的一种动物

Find out about a wild animal that lives in your country. Describe it and say where it lives, what it eats, etc.

找出生活在你的国家的一种野生动物。描述它，并说一说它生活在哪儿，它吃什么，等等。

4. Children’s Day

Describe what you did last Children’s Day.

请描述去年儿童节你做的事情。

三级Flyers

1.The New Year 新年

What do you usually do at the New Year? Describe your celebrations.

新年时你通常做什么？请描述你如何庆祝新年。

2.Films or books? 电影或书籍？

Do you prefer watching films or reading books? Or do you like both the same? Explain why and give some examples.

你更喜欢看电影还是读书？或者两者你都同样喜欢？请解释原因并举例。

3.Being an astronaut 成为一名宇航员

Would you like to be an astronaut? Explain what an astronaut does and why you would or wouldn’t like to be one.

你想成为一名宇航员吗？请解释一名宇航员做的事和你想或不想成为宇航员的原因。

4.The Beijing Olympics 北京奥运会

Describe what you can remember about the Olympics in 2008. Explain why they were good for China.

请描述你记忆中的2008年奥运会。请解释为什么奥运会对中国有益。

四级KET/KET（青少版）

1.My favourite time of the year 一年中我最喜爱的时光

What is your favourite time of year? Describe it and explain why you like it.

一年中你最喜欢的时光是什么时候？请描述它并解释喜欢的原因。

2.A day in the life of a millionaire 百万富翁的一天

Imagine you are a millionaire. Describe what you do in a typical day.

想象你是以为百万富翁。请描述你在典型的一天都做些什么。

3.The story of Yuanxiao 元宵的故事

Tell the story of Yuanxiao and explain why the story is important at New Year.

请讲述元宵的故事，并解释为什么这个故事在新年中重要。

4.Exploring space 探索太空

Some countries spend a lot of money on exploring space. Why? Is this a good idea? Give you opinions.

一些国家耗费巨大财力探索太空。为什么？这是个好主意吗？请说出你的看法。

五级PET/PET（青少版）

1.A special day 特别的日子

Think about a special day that people celebrate in China. Describe it and explain why it is special.

以某个特殊中国节日为例，简要描述并解释其在中国受到特殊对待的原因。
2.Studying English 学习英语

Do you enjoy studying English? Explain how you think English will be useful for you in the future.

你喜欢学习英语吗？请解释英语将如何有助于你未来的发展。
3.Giving presents 赠送礼物

Think of a present you have given to someone. Describe the present and explain who you give it to and why.

想一想你已经赠送给某人一件礼物。请描述那件礼物并说明你送礼物的对象和原因。

4.Reading 阅读

Do you enjoy reading books, magazines and comics? Explain what you like to read and why you think reading is important.

你喜欢阅读书籍、杂志和漫画？请解释你喜欢阅读什么以及为什么你认为阅读很重要。

